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За дружбу 
народів

М инулого  вівторка на 
стадіоні «Еле к тр о н » в обла- 
сному центрі, відбувся за
гальноміський мітинг «За 
інтернаціональне братерст
во, єдність народів, за при
скорення перебудови». У  
числі багатьох тисяч його 
учасників —  студенти та 
викладачі нашого інституту. 
Ініціаторами мітингу вис
тупили трудові колективи, 
партійні організації вироб
ничого о б ’єднання «П р о м - 
п р и ла д», інституту нафти і 
газу, міськкому комсомолу. 
У с і, хто прийшов на мітинг, 
б ули  пройняті єдиним пра
гненням —  згуртувати ряди 
д л я  успіш ного виконання 
перебудовчих завдань, жи
ти  в мирі й братерстві з 
усіма народами багатона
ціонально! країни.

Відкрив мітинг перший 
секретар міськкому партії 
Я. П. Ф е до р ч ук, який оха
рактеризував складне ста
новище в обласном у цент
рі, закликав усіх д о  ви
тримки, поваги, д о  високої 
сам одисципліни. П е р е д  мі
крофоном  —  робітники, 
служ бовці, матері, ветера
ни війни. І в кожного на 
вустах слова про те ,^  що 
у  цей випробувальний пе
р іо д  перебудови нашої 
держ ави, нашого суспіль
ства кожна лю дина мусить 
проявити себе як патріот- 
інтернаціоналіст.

На трибуні —  ректор пед
інституту, до ктор ф іло ло 
гічних наук, проф есор В. І. 
Кононенко. Й ого прохання 
схаменутися, жити в мирі 
і братерстві, а не у  війні 
н аро ду з народом  зверне
не д о  усіх прикарпатців. 
Й ого заклик подум ати над 
тим, як гуманізувати націо
нальні відносини, як доби
тися того, аби наші діти  
жили у  д р уж б і, щасливою 
сім’єю, зачепив душевні 
струни кожного учасника 
мітингу.

Д о  присутніх звернулися 
секретар обкому Компар
т ії України Є. А . Новицький, 
прикарпатський письмен
ник С . Г. Пуш ик, представ
ники інтелігенції. М іти нг 
продемонстрував зіткнення 
різних дум ок, тим більше, 
що на ньому були присут
ні представники неформа
льних о б ’єднань, члени мі
ського товариства «Р ух », 
які відстоювали свої пози
ції. О днак прагнення у  всіх 
б уло  єдине: не допустити 
кровопролиття між нація
ми, народами, жити у  зла
годі. Учасники м ітингу при
йняли звернення д о  тр уд я 
щих Прикарпаття, у  якому 
закликали кожного чесного 
громадянина, кожен тр у 
довий колектив докласти 
максимум зусиль д ля  при
скорення перебудови, д ля  
владнання міжнаціональних 
конфліктів^

(Наш ко р).

Про завдання Товариства
Н О ТА ТК И

Уж е три роки громадсь
кість України схвильовано 
обговорю є тривожне ста
новище з українською мо
вою. Як життєдайного сон
ця, очікуємо ми прийняття 
Верховною Радою УРСР 
доповнень до  Конституції 
та Закону про мови. І ось 
саме в ці дні воскресіння 
нашого слова кожен з нас 
задумується над своєю ,  

лептою , яка б сприяла на- > 

повненню очікуваного За
кону реальним змістом. З 
цих позицій і виходив наш 
первинний осередок Това
риства української мови 
ім. Т. Шевченка, проводя
чи своє чергове засідання.

із звітом про роботу 
осередку з часу його за
снування виступив голова 
інститутського Товариства, 
декан ф ілологічно го факу
льтету М . П. Лесю к. З  бо
лем говорив він про те, що 
наш вузівський осередок 
працює ще не на повну

ІЗ  ЗБОРІВ ІН С Т И Т У ТС Ь К О ГО  ТО В А Р И С ТВ А  У К Р А ЇН С Ь К О Ї
силу, за що має дорікання 
від ради обласного Това
риства. Справді, не чути 
в обласном у центрі голосу 
викладачів і студентів пе
дагогічного інституту, до 
цього часу не проведена 
у вузі Шевченківська кон
ференція, не спром оглися 
відзначити ювілей М . Ко
цюбинського, викладачі бе
руть недостатню участь у 
пропаганді українського 
слова.

Не б у ду  зупинятися на 
тих позитивних моментах, 
про які говорилося на збо
рах, тим більш е, що про 
них уже писала газета «Ра
дянський педагог». П р е д 
метною була розмова про 
те, що належить зробити 
членам Товариства. Насам
перед, зазначалося у до по 
віді і у  виступах, потрібно 
наполегливо працювати над 
тим, щоб залучити д о  на
ш ого осередку нових чле
нів —  шанувальників р ід 
ного слова. Крім того, за-

, вдання полягає у роз’яс
ненні —  на даному етапі, —  
а після оф іційного за
твердж ення —  втілення в 
життя статей Закону про 
мови в УРСР. Варто обм ір
кувати також питання про 
можливість відкриття курсів 
української мови д ля  різ
них категорій працівників, 
особливо інж енерно-техніч
них. Висловлювалось та
кож побажання д о  російсь
комовних викладачів пе
рейти на викладання пред
метів українською мовою.

Доповідач поділився сво
їми враженнями від о б ’єд
наного П ленум у Спілхи 
письменників України та 
головної ради Товариства 
української мови, яке було  
присвячене обговоренню  
м овної ситуації в республіці 
і проекту Закону про мови. 
Резюме його виступу: 
«Закон про мови обов’яз
ково мусить народитись д о 
сконалішим, здоровіш им,

М О В И
бо за сферою  своєї д ії він 
сягає у  наше майбутнє». 
С во ї слушні зауваження до 
проекту закону висловили 
члени первинного осередку 
Товариства української мо
ви Л . І. Батюк, Л . М . К ілі- 
ченко, М. Б. Хороб, Я. С е 
менів, 3 . Ктндрачук та Інші.

Збори прийняли рішення 
звернутися д о  ректорату 
з проханням запровадити 
різноманітні бланки, ф о р 
ми, які пропонує навчальна 
частина, українською мо
вою, а також вести україн
ською мовою діловодство 
в інституті. Було запропо
новано' також встановити 
стенд д л я  стіннівки та ого
лошень первинного осеред
ку Товариства української 
мови.

г . ВИН Н И ЧУК. 
Староста групи УН -41 , 
член ради осередку То 
вариства української м о
ви.

Рідна мова 
повинна звучати
Я повністю схвалюю про

ект Закону про мови в 
нашій республіці. Все ло* 
гічно і справедливо —  на 
території кожної з респуб
лік  повинна звучати рідна 
мова корінного населення, 
народу. Хочу зупинитись, 
на тих пунктах проекту, 
які стосуються дитячих д о 
шкільних закладів. У  стат
ті 23 говориться, що вихо
вання повинно вестися д е р 
жавною мовою, а д ля  ро
сійських дітей повинні ство
рюватися окремі групи, але 
щоб кількість таких груп

не перевищувала к і л ь к і с т ь  
українських груп. А  взаеа- 
л і-то  я вважаю, що лю ди 
на повинна спілкуватися мо
вою тієї республіки, в якій 
живе. Тобто незалежно, чи 
ця лю дина за національніс
тю тадж ик, вірмен, ф ран
цуз, англієць, але якщо во
на живе на Україні, то по
винна володіти українською 
мовою.

Д уж е хочеться, щ об ця 
перебудова в галузі мови 
не затягнулася на невизна- 
чений строк. І ще хотіло
ся б, щоб у  нашому інсти
туті усі предмети виклада
лися українською мовою.

Т. Д Е М ’ЯНЧУК.
Студентка групи П П Д -1 8 .

Зберегти народні 
трад иц ії

Д уж е доречний законо
проект про мови на Укра
їні. у  ньому _ відтворилися 
прагнення всього українсь
кого народу. Як була ще 
малою, то зауважила, що у 
магазинах, на вулицях час
тіш е звучить російська, 
аніж українська мова. | це 
на Україні...

Гадаю , завдяки Закону 
про мови справи змінять
ся, і скрізь зазвучить м ело
дійна рідна мова. Зараз я 
навчаюся на дош кільном у 
в ідділенні і мрію  після йо

го успіш ного закінчення 
піти працювати в дитсадок 
з українською мовою вихо
вання. Щ о б  мати змогу 
прищеплювати малюкам 
багатющі народні традиції, 
знайомити їх з ф ольклором . 
Вважаю, що нашим дітям  
це дуж е потрібно. Тільки 
то ді, коли дитина змалечку 
переймається лю бов’ю до  
рідного  слова, знатиме тра
ди ц ії своїх бабунь, веселих 
і сумних співанок, тільки 
тоді вона відчуватиме себе 
справжнім патріотом у д о 
рослом у віці.,

С . Ф ЕД И Н Я К .
Студентка групи ПП Д -18.

На
засіданні

ради
інституту
Дням и відбулося черго

ве засідання ради інститу
ту, на порядку денном у 
якого б уло  обговорення 
підсумків експерим енту по 
включенню третього Л ІТ 
НЬОГО семестру у  навчаль
но-виховний процес (д о п о 
відач —  завідуючий кафе
дрою  ТМ ПКР, доцент 
Ю . М. Том ин), виконання 
плану запрошення вчених 
у  1988-89 навчальному ро
ці і затвердження плану 
на 1989— 90 навчальний рік 
(доповідач —  проф есор 
П. С . Ф едорчак), а та
кож розглядалися питан
ня про представлення 
•монографії проф есора 
Д . М . Ф реїка, Л . її М еж и- 
ловської, М . А . Галущ ак 
«Ф изика и технология по
л у  проводи иковьіх пле но к» 
на конкурс на кращі нау
кові роботи, виконані у  
вузах; про рекомендацію  
студентських наукових ро
біт на республіканський 
конкурс Т О Ш р ґ-

Із з в іт о м ^  приймальної 
комісії про підсумки при
йому до  інституту у  1989 
році і завдання каф едр по 
дальш ом у удосконаленню  
профорієнтаційної роботи 
у світлі Постанови Ц К  
КПРС і ’ Ради М іністрів 
СРСР «П р о  заходи по д о 
корінному поліпшенню яко
сті підготовки і викорис
тання спеціалістів з вищою 
освітою у народном у гос
подарстві» виступив відпо
відальний секретар при
ймальної комісії доцент 
P. І. Собковйч.

При підбитті підсумків 
експерименту по включен
ню третього літнього се
местру у навчально-вихов
ний процес майбутніх вчи
телів були  відзначені де я 
кі недоліки у його прове
денні, зроблені певні ви
сновки. А  також б уло  при
йняте рішення ради «П р о  
підсумки експерименту по 
включенню третього л іт 
нього семестру в навчаль
но-виховний процес май
бутніх учителів». Рада ін
с ти ту ту  ухвалила продов
жити цей експеримент про
тягом 1989— 90 навчально
го року, залучивши д о  
інього студентів II курсів 
ф ілологічного, ф ізико-м а- 
тематичного, м узично-пе
дагогічного факультетів 
та ф акультету іноземних 
мов тощо.

На раді також обгово
рювались деякі організа
ційні питання.

Н. Я С Н А .

П Е Д В У З  —  Ш К О Л А

Наче бдж олиний вулик —  
середня школа №  23. А  
м инулого тижня у  цьому 
учнівському вулику відчу
валося піднесення: школа
готувалася до  свята р ідно ї 
мови, народних українсь
ких традицій. Ініціаторами 
й організаторами його ста
ли  завуч з позакласної ро
боти Б. В. Глиняний, д о 
цент кафедри ТМ ПКР пед
інституту М . М . Соя, готу
вали його учні, вчителі, сту
денти та викладачі вузу.

У  програмі свята —  ви
ставка квітів,, що стала 
яскравою демонстрацією  
дитячої фантазії, смаку, 
любові д о  рідного народу, 
д о  всього, що створено по
передніми поколіннями. Усі 
барви осені —  від пом ір
них, пастельно-туж ливих ко
льорів д о  багрянцю , ж ов- 
тогарячості, револю ційного 
п ур пур у —  увібрала в себе 
виставка, на якій предста
вили оригінальні компози
ц ії і старшокласники, і 
учні середніх класів. За
хоплює глибина зм істу ко
ж ного, не побоюся цього

Пошануй рідне слово і пісню
слова, витвору мистецтва 
цих ще не коронованих ча
рівників. Не може не хви
лювати те, що кожна із 
композицій, де  традиційна 
українська вишивка, ексліб
рисні роботи так оригіна
льно поєднані з осінніми 
квітами, дихає лю бов’ю до  
р ідної землі Шевченка і 
Франка, красномовно свід
чить про ш анобливе став
лення д о  історії й сього
дення краю . Скажімо, не
повторне враження справ
ляю ть дві дивної краси тро 
янди, скомпоновані п ід  д е 
візом «Вж е возз’єднана 
навіки земля Шевченка і 
Ф р а нк а » (робота учнів 
10-Б класу); а букет вог
ненних жоржин —  як сим
во л розквіту української 
мови: «М уж ай, прекрасна 
наша мово, серед прекрас
них братніх м ов» (10-В клас). 
«Червоні знамена вересня», 
«В ечір  в Карпатах», «Роз
цвіла Україна, наче квітка 
червона, в єдином у колі 
братів і сестер», «Х ай  щас
тить вам, лю ди д о б р і»  —  
тільки назви композицій

красномовно свідчать про 
те, що у  нашого підроста
ючого покоління в ідродж у
ється національна самосві
дом ість, проявляю ться най
кращі лю дські прагнення.
' А  на ш кільному по двір ’ї 

у  розпалі свято. На чільно
м у місці —  портрет Вели
кого Кобзаря у  віночку 
квітів. Спочатку своє ми
стецтво танцю й співу д е 
монстрували наймолодші. 
А  піонери 5-х —  7-х кла
сів, мабуть, чи не вперше у  
своєму житті побували на 
українських вечорницях. І 
не просто споглядали , а 
були  їхніми активними учас
никами. Кожен клас п ідго 
тував з нагоди свята номе
ри худож ньої сам одіяль
ності. Діти з радістю  співа
ли українських пісень «Ч е р 
вона калина», «їхав, їхав ко
зак м істом », «Розпрягайте, 
хлопці, коней», «С а до к  ви
шневий коло хати», танцю 
вали, водили- хоровод. Учні 
з 5-Б інсценізували укра
їнську народну пісню «Два 
півники, два півники горох 

(Закінчення на 2 стор.).
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Зараз національні пр о 
блем и в нашій країні сто
ять так само гостро, як і 
економічні. Час 'і перебу
дова з цього прив о ду пос
тійно ставлять нові запи

тання. І судячи з останніх 
зустрічей, розмов в диску
сійних клубах інституту, не 
на кожне з них знахо
диться у лю дей відповідь.

Том у м и п ід ібр а ли  сво
го р о ду  невеличкий пакет 
подібних запитань і п опро
сили відповісти на них сек
ретаря парткому інституту 
М . М . Я цуру.

—  М ихайле М ихайлови
ч у, нещ одавно зак№ч)ився 
Пленум  Ц К  КПРС з наці
онального питання. В ідбув
ся він вже то ді, коли ого
лився р я д  раніше не ві
домих проблем , зав’язались 
нові вузлц, 'Тому студен
тів, прир одньо, цікавить:, 
чи не затягнуто б у ло  із, 
винесенням цього, без сум
ніву, глобального  питання 
на такий вагомий партійний 
ф орум !

—  Думаю , що так. Посу
діть самі. Перебудові вже 
скоро чотири роки. А  бо
льові точки1 в м іж націо
нальних стосунках про
явилися чи не з перших її 
днів. О днак належну оцін
ку ситуації, конкретні ш ля
хи її вирішення накресле
но тільки зараз. А  коли 
б почали розв’язувати ці 
вузли раніше, конфліктних 
ситуацій м огло б і не бути. 
Крім того, відсутністю  чіт
ких концепцій у цьому пи
танні, нерозторопністю  ок
ремих партійних комітетів, 
безініціативністю,; а іінодіі 
повним нерозумінням сер
йозності проблем  скорис
тались далеко не найкращі 
сили на^иого суспільства. У  
деяких республіках і регі
онах ініціатива частково 
перехоплюється з рук пар
тії, тому, гадаю, нам ще в 
деяких випадках доводить
ся, образно кажучи, дога
няти поїзд.

—  На Пленум і згадува
лося, що причиною  між
національних конф ліктів є 
не лиш е екстремізм і л ю д 
ська несвідомість. Буває й 
так, щ о чутки, а інодї й 
провокації йдуть з боку 
окремих оф іційних осі/б-

—  Думаю , що є ще лю ди

антиперебудовчого табору, 
які зацікавлені у р о з д у 
ванні міжнаціональних 
конфліктів. їм, гадаю, це 
потрібно, аби показати, що 
національне відродж ення,' 
яке йде в процесі загаль
ного оновлення країни, по
родж ує націоналізм. А  зна
чить знову потрібно твер
д о ї руки. Ймовірно, що те

р иторії республік пріоритет 
надається мові корінного 
населення як державній, то 
виходить, що тепер перше 
місце належатиме росій 
ській, як в застійні часи. 
А ле  це ж не так. Йдеться 
про надання російській мо
ві, в контексті нового часу, 
статусу засобу міжнаціона
льного спілкування. Зреш 
тою, того, що закладено в 
подібних законодавчих,

Ми ж и в ем о
V СПІЛЬНОМУ ДОМІ

кі особи є і в апаратах 
радянських та партійних 
органів» А д ж е  м и знаємо, 
що далеко! не кожному, 
хто сидить у керівному 
кріслі, д о  вподоби пере
будова. П рикладом  такого 
можуть бути Вірменія і 
Азербайдж ан, де , як ми 
знаємо, певну р о ль  у  то
му, що там зараз відбува
ється, відіграли окремі! 
П р а ц ів н и к и  радЛнськикс та 
партійних установ.

—  У  багатьох лю дей, як 
можна зрозум іти із  при п 
ватних розмов чи 'просто 
чуток, занепокоєння ви
кликала пропозиція на П л е 
нумі зробити російську мо
ву державною  на всій те
риторії СРСР. їх  тур б ує : 
чи не є це поворотом  до  
попередніх лсевда(ійгерна>-! 
ціональних часів!

—  Гадаю , не варто не
покоїтись. По-перш е, про
ект такого закону б уде  
внесено на р о з гля д  радян
ського парламенту, а це, 
як знаємо, тепер реально 
демократичний орган. Так 
що чогось антинародного 
тут не пропустять. Та й, 
зреш тою, є платф орм а Ц К 
КП РС з національного пи
тання, в якій все  спрямо
вано на відродж ення спра
ведливості.

Стурбованість від згадки 
про це положення виникла, 
на мою дум ку, від самого 
терм іну «держ авна р о с ій 
ська мова». Тут мимоволі 
напрошується порівняння. 
Поясню яке. Коли на те-

актах союзних республік.
—  М ихайле Михайловичу, 

як ви оцінюєте ситуацію 
в міжнаціональних стосун
ках у  місті, в інституті!

—  Якщо брати наш вуз,
то можна назвати її задо
вільною. С туденти  і викла
дачі, в основному, щиро 
підтрим ую ть нашу позицію 
на д р уж б у  і співпрацю. На
веду, на мій по гляд, типо
вий приклад. Є  у нас в 
інституті грузин, студент 
І курсу істфаку. Так ось, 
йдемо ми днями на місь
кий мітинг, а в колоні цей 
студент несе естонський 
прапор. Питаю у нього: 
чому він не взяв грузин
ське знамено? На це сту
дент відповідає: «Д л я
мене прапори всіх союзних 
республік дорогі і шанова
ні».

Щ о до  міста, то тут є 
складнощ і. Візьмімо хоча б 
поширений серед частини 
неформалів заклик «Геть 
окупантів!». Яких, питаєть
ся, окупантів? Тих, хто при
йшов д о  нас у 39-му? Тих, 
кого народ зустрічав із 
квітами J  хлібом з сіллю? 
Ц е вже вважаю націоналіз
мом. І подібних проявів 
можна згадати чимало.

—  Ш овінізм, як і націо
налізм, другий  кінець однієї 
палки, яка, як мовиться, л у 
пить по друж бі народів. Чи 
зустрічались ви з ним на 
практиці!

—  В Івано-Франківську я 
з 1962 року. За цей час я

ні разу не відчув якихось 
проявів національної зверх
ності по відношенню до 
себе як українця.

—  Як ми знаємо, в ід р о д 
ження національної гіднос
ті, почуттів грає неабияку 
роль у розвитку суспільст
ва. Прикладом  економічно
го росту, саме завдяки на
ціональному фактору, є 
найрозвинутіші країни сві
ту  —  Японія, Ф Р Н , Тайвань, 
Південна Корея та інші. В 
процесі національного від
родж ення народів нашої 
країни цей ф актор теж має 
зіграти свою позитивну 
роль в економічному п ід 
несенні СРСР. Як це буде 
на практиці, приміром, у 
нас!

— : Складне питання. А д 
же згадані країни є  фак
тично однонаціональними. 
Так що ріст національної 
гордості і бажання прина
лежність д о  свого народу 
показати активним і умі
лим трудом  тут не супро
водж увалось пригніченням 
свідомості і прав інших 
груп населення.

У  нас же ситуація інша. 
В регіоні, наприклад, про
живає, крім українців, чи
малий відсоток росіян, по
ляків, білорусів тощо. Це 
потрібно обов’язково вра
ховувати. Думаю , тут було  
б доцільно стимулювати 
здорову міжнаціональну 
конкуренцію, пропагуючи 
в економічних успіхах інте
рнаціональне через націо
нальне. Як? А  хоча б вза
ємним перейманням л іп 
шого у народів-братів.

М и використовуємо цей 
фактор і зараз, і в майбут
ньому будем о. А ле  не ма
ємо забувати про делікат
ність національної душ і. 
Через те не сл ід  знімати 
руку з пульсу цих проце
сів.

—  І останнє питання. С то 
сується воно нашої теми, 
але значно простіш е. Як 
вам фестиваль «Червона 
р у та »! Знаю, що він сподо
бався багатьом.

—  Щ о ж. Скільки лю дей, 
стільки й думок. Мені осо
бисто цей фестиваль не 
сподобався. М ало мисте
цтва —  багато кон’юктури.

Розмову вів 
О . О Л Е К С Ю К .

#  П Р О Ф С П ІЛ К О В Е  Ж ИТТЯ

У  зв’язку із звітно-ви
борною  профспілковою  
конференцією  у нашому 
вузі, яка відбудеться 4 жов
тня, в одном у з останніх 
номерів газети «Радянсь
кий педа гог» б уло  о публі
ковано список кандидатур, 
що пропонується колекти
вами підрозділів  інституту 
д о  складу профспілкового 
комітету. М и уважно озна
йомилися з- цим списком. 
Майже всі з числа реко
мендованих заслуговують 
на тепле слово. Це справді

Пропонуємо до активу
лю ди небайдужі, активні 
у громадській роботі, час
тина з них добре знає са
ме проф спілкову д ія л ь 
ність. О днак, на нашу дум 
ку, варто б уло  б доповни
ти цей список ще однією 
кандидатурою . Маємо на 
увазі доцента кафедри істо
рії КПРС комуніста Василя 
Миколайовича Яковишина.

Знаємо його, як надзви
чайно дійову, сум лінну лю 
дину. Неабиякі організатор
ські здібності виявив В. М . 
Яковишин, працюючи на

сільськогосподарських ро
ботах зі студентами, вико
нуючи доручення п ід  час 
останньої виборчої кампа
нії д о  найвищого органу 
держ авної влади СРСР. 
Будь-яка справа, за яку 
береться ця лю дина, вико
нується вчасно і на висо
кому рівні. Василь М икола
йович. крім того, дуж е 
доброзичливий і уважний 
до  усіх, хто до  нього звер
тається, з ким доводитьея 
працювати.

Не помилимося, якщо б у

дем о пропонувати Василя 
Миколайовича й на посаду 
голови інститутського про
фком у, бо впевнені, що з 
нього б уде  хороший орга
нізатор, уважний д о  запитів 
колективу і кожного зо
крема.

В. М О Й С Е Є Н К О . 
Д оцент кафедри п о літ
економії.

А . ЧО РН И Й . 
Д о ц е нт каф едри історії 
КПРС.

І П Е Д В УЗ  —  Ш К О Л А «  •Пошануй рідне слово і пісню
(Початок на 1-й стор.).

м олотили», до  світлиці на 
вечорниці завітали косарі; 
плакала-ж алілася, огортала 
душ у щемом Шевченкова 
«Л іл е я »  (цю  поезію прони
кливо прочитала (ди в . ф о 
то ) учениця 6-Г класу Л . 
Красі й). Господарями на ве
чорницях були студенти 
Ігор Тимошкін (істф ак), Га
лина Буряна (педф ак), їм 
допомагали хлопці й дівча
та —  М ирон Литвак, Лю ба 
Лесю к, Наталя Вишневська, 
Тетяна Ф ічора та інші (ф о 
то справа). С туденти  за
прошували школярів д о  ве
селих конкурсів, загадок, 
танців. Традиційним  еле
ментом вечорниць, звичай
но ж, були  вареники, яки
ми щ е дро пригощали гос
подарі світлиці і які стали 
об’єктом цікавого змаган
ня між командою хлопчи-

ків-п ’ятикласників та п р е д - • 
ставниками ш кільної адмі
ністрації. Перем огли, звіс
но, ш колярі, на що дирек
тор П. Д . Сусак, капітан 
команди, підбадьорю ю чи 

своїх м олодш их друзів, ска
зав: «Х то  як працює, так 
і їсть».

Свято» завершилося піс
нями. Нев’янучу Івасюкову 
«Ч ервону р уту», «Рідний 
край» М . М озгового співа
ли й учителі, й учні, бать
ки, гості —  усі, хто коха
ється в українській м ило
звучній пісні,

Залишається побажати ко
лективу нової школи ще 
багато таких чудових зуст
річей з українською піс
нею, рідним словом, бо у 
таких святах наше п ідрос
таюче покоління прилуча
ється серцем і розумом до 
національної культури, в ід 

чуває гордість за свій на
ро д, вчиться шанувати ту 
бездонну скарбницю д у 
ховності, яка живить весь 
народ і кожну його части
ночку. Н. А Р К А Д Ь Є В А .

■  Д О  П О Ч А Т К У  Н А В Ч А Л Ь Н О Г О  Р О К У  
В С И С ТЕ М І П О Л ІТ О С В ІТ И

28 вересня відбувся се
мінар пропагандистів, і  на 
якому було  обговорено пи
тання про завдання по лі
тичної освіти в новому на
вчальному році. З м ето
дичними порадами щ одо 
проведення першого занят
тя «П еребудова роботи 
п а р т ії '—  важливе ключове

пропагандистів
завдання д н я » виступили 
доценти кафедри історії 
КПРС Ф - Ф - Костишин, 
В. Ю . Ш терн. ПІД час обго
ворення було  порушено 
питання про можливості і 
проблеми практичної реа
лізації завдань перебудови 
в нашому інституті.

(Наш кор.].

парткомі інституту
М инулого тижня в ідбуло 

ся чергове засідання пар
тійного комітету, на якому 
розглянуто ряд  питань. 
О дним  з основних було  
питання готовності партій
них організацій факульте
тів до нового навчального 
року в системі марксистсь
ко-ленінської політосвіти. 
З цією інформацією висту
пила член парткому В. І. 
Мойсеєнко. Партійний ко
мітет затвердив створен
ня в інституті у  нинішньому 
навчальному році чотирьох 
політичних ш кіл, де в ’яти 
політичних та 14 м ето доло
гічних семінарів; встанов
лено, що єдиний день на
вчання —  перший і третій 
понеділок місяця. Партійний 
комітет відзначив хорош у 
роботу пропагандистів у 
м инулом у навчальному ро
ці. В числі кращих —  д о 
центи Я. Ю . Вакалюк, К. А. 
Бабашкіна, В. М. Кравець, 
яких вирішено нагородити 
річною передплатою  на 
ж урнал «Д р уж б а  народов» 
за рахунок коштів парткому.

Предм етною  була розм о
ва про стан наочної агіта
ції та естетичне оф орм лен
ня інституту,шляхи їх пе
ребудови в світлі сучасних 
вимог, з  довідкою  по цьо
му питанню виступив член 
парткому С. І. Хороб, який 
детально знайомився влас
не із станом наочної агіта
ції на факультетах, у нав
чальних корпусах, в гурто
житках і дав обГєктивну 
оцінку тому, що зроблено 
в інституті і де належить 
докласти ще чимало зу
силь. Зокрема, зазначалося, 
що по суті немає комплекс
ного вирішення цього пи
тання у навчальному кор
пусі гуманітарних дисцип
лін, у гуртожитках № №  2, 
З, 4, 5, майже відсутня на
очна агітація на першому 
і другом у поверхах цент
рального корпусу і т. д.

У  результаті перевірки 
також виявлено низький рі
вень худож нього оф орм 
лення та змісту стіннівок. 
Дуж е часто вони однотип
ні, а на ряді факультетів 
вони зовсім відсутні. Зва
жаючи на те, що в інститу
ті є тижнева багатотираж
ка, можливо, доцільно ви
пускати не факультетські 
стіннівки ,а фахові вісники.

В інституті майже пов
ністю відсутні стенди з 
актуальних питань життя 
нашої держави, республі
ки, Івано-Франківщ ини,

експрес-інформ ація полі
тичного, економічного й 
духовного розвитку нашого 
суспільства, у

На дум ку перевіряючих, 
д ля  поліпшення стану на
очної агітації та естетично
го оф орм лення інституту 
потрібно активізувати ро
боту худож ньої ради інсти
туту, опираючись на комп
лексність вирішення цього 
питання, врахувавши мож
ливості кожного навчально
го корпусу, приміщення, 
робочого і тематичного на
в а н та ж е н н і з потребою  
органічного поєднання змі
сту і форми наочної агіта
ції. З цією метою доцільно 
залучити худож ньо-граф іч- 
ний факультет, уклавши по
передньо з ним договір. 
Варто було  б д ля  цього 
також запровадити р із н о 
манітні форми навчання 
студентів худграф у, напри
клад, розробити і втілити 
проект (він може бути за
рахований як курсова чи 
диплом на робота) оф орм 
лення аудиторій, фойє, ка
бінетів тощо.

Обговоривш и інформа
цію комуніста С- І- Хороба, 
партком постановив зобо
в’язати партбю ро факуль
тетів посилити увагу до 
наочної агітації, естетично
го оф орм лення приміщень, 
рекомендувати партійним 
бю ро розглянути це питан
ня на своїх засіданнях і 
вжити заходів до  виправ
лення становища. З метою 
пожвавлення роботи ху
дож ньої ради інституту ре
комендувати ректорату до 
10 жовтня ц. р. перегляну
ти її склад, ввівши до  неї 
фахівців і представників з 
кожного ф акультету. Ху
дож ній раді спрямувати 
свою роботу на к о м п ле к с-» 
не і цілісне естетичне о ф о р 
млення корпусів і навчаль
них приміщень вузу. Роз

робити перспективний план 
оф орм лення інституту і по
дати його в партком до 
15 листопада ц. р.

На 4;ьому ж засіданні 
партійний комітет розгля
нув питання про організа
цію в інституті радіомов
лення, доручивш и комуніс
там проректорам Б. В. Ва- 
силиш ину та Б. С . Іваниць- 
кому підготувати матеріаль
но-технічну базу, необхідну 
д ля  функціонування радіо
мережі у навчальних кор
пусах. Крім того, було  роз
глянуто ще р я д  організацій
них питань.
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У  «Червоній р у ті»  взяв 
участь і самодіяльний на
р о дн ий  вокально-інструм ен- 
тальний ансамбль «Г у ц у 
ло ч к и ». Розповісти нашим 
читачам про фестиваль по
годилась його художній 
керівник Галина Ф едорівна 
Д р а н ч ук .

—  О тж е, Галино Ф е д о р ів 
н о, ваші враження від  «Ч е р 
во но ї р у ти »!

—  фестиваль був надзви
чайно цікавий. Цікавий на
сам перед тим, що ми по
чули дуж е багато українсь
ких естрадних пісень, ба
гато невідомих нам раніше 
колективів. Він став хоро
шим стимулом д ля  бага
тьох, том у так і зріс рівень 
нашої естради, і збагатився 
її  репертуар. Колективів,
різного напрямку, було  над
звичайно багато: ЗО рок-
груп, 49 виконавців автор
ської пісні, 36 солістів та 
49 ансамблів поп-музики. 
Д о  речі, з цих 49-ти на д р у 
гий тур  пройшли тільки 13, 
4  ми увійшли в це число.

—  Тож  боротьба точила
с я  серйозна. 1 ви її  витри
мали з честю. Як готува
ли с ь  д о  цього випробу
вання!

—  Спочатку ми більше 
орієнтувалися на ф о льк ло р
ний напрямок. А ле  оскіль
ки це був таки фестиваль 
сучасної української естра
дно ї пісні, то нам довело
ся змінити свої плани. Ви
конували пісні нашого са
м одіяльного композитора 
Ігоря Іванцїва «Ч угайстер» 
1 «В чисту блакить»... Ж юрі 
ми сподобались. А ле , на 
мій погляд, великим недо
ліком б уло  те, що ми не 
мали своїх спонсорів. П о 
рівняно з іншими колекти
вами, як, наприклад, ан
самбль «Заграва» з К оло
миї, спонсор яких, агро
фірма «П р у т», перерахува
ла на проведення фести
валю 50 тисяч карбованців, 
ми виглядали, як бідні ро
дичі..

—  Галино Ф едорівно, а 
щ о до  виконавців: хто вам 
сподобався найбільше (хо
ча конкурентів оцінювати 
безпристрасно нелегко)!

—  Важко сказати. Всі ко

лективи гарні, кожен ціка
вий чимось своїм.

—  А  як вам сподобалась 
«Сестричка Віка» зі Львова!

—  Я не захоплююся рок- 
музикою. Тож  мені важко 
про неї щось сказати. Най
більш е мене цікавили во

кально-інструментальні ан
самблі. Приємне враження 
справив львівський колек
тив «М а льв и». Взагалі ф е 
стиваль захоплює. Кожен 
хоче показати себе якнай
краще., все, що він привіз. 
Ж ю рі довелося переслу
хати масу творів. Це дуж е 
важко. Як починалися п р о - 
слуховування зранку, так 
і кінчалися деколи о чет
вертій ранку наступного 
дня. Не знаю, коли й на 
об ід  виривалися. Бувало, 
послухаю ть якийсь колек
тив, кажуть: «Д о си ть , з ва
ми все вже зрозум іло». Ні, 
просили, наполягали: «Ви 
нас мусите прослухати до 
кінця». Так щ о з одного  
боку й цікаво було, а з 
др уго го  —  важко.

—  Галино Ф едорівно, 
«Гуц уло ч к и » виступали на 
багатьох конкурсах, б ули  
на 0лім піа ді-80 . на «К рим 
ських зорях», иа Всесоюз
ному фестивалі польської 
пісні v  Вітебську. Знають 
ваш колектив і за к о р до 
ном: v  Польщ і, Румунії, 
А лж ір і, Японії. А  що зна
чить у  творчій д о л і « Г у - 
иулочок» Фестиваль «Ч е р - ' 
вона р ута »!

—  Кожен фестиваль зба-

Цього року йому виповнилось би 40. І хто 
знає, скільки ще веселкових пісень розлетілося 
б по світу. Але доля розпорядилася інакше. 
Ось уже десять років цвітуть сумні квіти на 
могилі людини, пісняім якої судилося значно 
довше життя і гучна всесвітня слава.

Коли згадуєш про Володимира Івасюка, в 
котрий вже раз почувши запис його «Водо
граю» з чийогось розкритого навстіж вікна, 
думається, що це про таких, як він, говорять 
в народі: «Якщо хочеш недаремно прожити 
на світі, викопай криницю, посади дерево, чи 
вирости хорошу дитину...». І відразу хочеться 
додати «...або напиши Пісню». Так, це про 
нього, бо дійсно не даремно жив на землі, бо 
його пісні, подолавши всі кордони, розлетілися 
в усі кінці, а нещодавно зібралися на своїй 
батьківщині, в Чернівцях, на першому респуб
ліканському фестивалі української сучасної 
пісні та популярної музики «Червона рута», 
який проходив там з 19 по 24 вересня.

Започаткувати його проведення (раз на два 
роки) вирішили колегія Міністерства культури 
УРСР, секретаріат ЦК ЛКСМУ, колегія Держ
телерадіо УРСР, Український фонд культури, 
правління Спілки композиторів України, прав
ління Музичного товариства УРСР, Укрпроф- 
рада, правління Спілки письменників Украї
ни, Товариство «Україна», Товариство укра
їнської мови імені Тараса Шевченка і асоціа
ція «Зелений світ України» (при Радянському 
фонді миру). Побували на цьому фестивалі й 
івано-франківці, серед них і працівники на
шого інституту. Отже — їм слово.

Чар-зілля наших пісень

пише, і в такому чисто 
українському стилі, що не 
можна повірити, що це не 
народна м елодія. О сь як 
вони зберігають свої коре
ні, свою культурну спад
щину.

—  Вас теж  до б р е  прий
м али!

—  Д уж е добре! Як тіль 
ки оголосили «Гуц уло ч ки », 
зал просто вибухнув о пле - 

"сками.
—  Так що глядач вас 

знає.
—  І знає, і на репетиціях 

були. Запам’ятовують, який 
колектив сподобався, і зу
стрічаю ть вже як старих 
знайомих. Та й взагалі 
атмосфера конкурсу була 
дуж е тепла.

—  Ви не розчаровані!
—  Ні в якому разі. Го

ловне, що ми добре висту
пили (призи, диплом и —  
не в цьому суть). Приємно, 
що б уло  багато добрих від
гуків. А дж е наш ансамбль 
чимало сил і душ і вклав 
у підготовку до  фестивалю. 
Багато учасників доїж дж а
ли, бо живуть не в Івано- 
Ф ранківську. Наталка Ш п о - 
ртень —  з Іршави, М а р ’яна 
Зейкан —  з Хуста, Вікторія 
Драгунцова —  з Колом иї, 
керівник оркестру Ігор Іван- 
ців, випускник нашого інсти
туту, доїж дж ає з Бурш ти- 
на. Все літо  у  нас пройш ло 
у  репетиціях і концертах 
від  театру ф о льк ло р у Во
лодим ира Нестеренка. П ри
йшли нам на поміч і наші 
випускники (Л е ся  М ельник),

(говорить учасниця)

гачує нас тим, що можна 
порівняти свої досягнення 
з рівнем інших колективів, 
аналізуєш свої помилки, на
буваєш якогось досвіду. 
Крім того, кожен фести
валь підносить рівень укра
їнської естради, є кроком 
вперед д ля  багатьох вико
навців.

А  конкретно д ля  наших 
«Г  уцуло ч о к» —  «Червона 
р ута » дала запал д о  ще 
більш ої роботи. Ми зрозу
міли, відчули, де  треба нам 
допрацю вати і у виконанні, 
і в худож ньом у оф орм лен
ні (костюми). Нам тепер 
легше б уде  себе оцінити і 
легше прогресувати. Зба
гатило нас і спілкування з 
іншими колективами. Бага
то чому можна навчитись 
в закордонних гостей ф ес
тивалю. На нього ж при
їхали українці з Канади,

Сполучених Штатів А м е р и - 
ки. Д уж е  тепло вітала пуб

ліка ансамбль із С Ш А  «С о 
ло в 'ї» . П ід  їх запальні ме
ло д ії м олодь навіть танцю
вала у проходах. Порівня
но з ними нам дечого не 
вистачає: вміють вони з
публікою  працювати. М и 
можемо гарно виступити, 
вклонитися і піти. А  вони 
не тільки гарно виступа
ють, але й заставляють пу
бліку співати, танцювати, 
веселитися. П ід  час їх ви
ступів лю ди дійсно відпо
чивають. А  ми чи не вло
вили їх «секр ет», чи не 
досягли  ̂ цього рівня.

Запам’ятався один вико
навець з Канади, на жаль, 
не пригадую  його прізви
ща, тільки знаю, що звати 
А н др ій . Глядач його м о
ментально підтримав. О сь 
він виступає і тут  же за

прошує присутніх: «Співайте 
зі м ною І», показує як, і 
весь зал так співає, аж д у 
ша радіє. Я ще такого не 
бачила. Це ж треба так 
вміти, який артистизм!

Гарний був ансамбль з 
Ю го славії «Роса». Він не ' 
тільки зберігає народні тра
ди ц ії, збирає українські 
пісні, але керівник сама їх

і деякі колишні учасники 
ансамблю. Багато попра
цювали і хлопці з оркест
ру: ударник М ирослав Л и т - 
вак, Петро Гусаковський 
(електронні інструменти), 
Ігор Бережницький, дуж е 
обдарований музикант (к ла 
вішні), бас-гітарист Михай
ло Дебрівський, трубачі Вік
тор Нестеренко, М икола

Свято творчих талантів
(враження гостя)

Ф естиваль «Червона ру
та »  засвідчив, що Укра
їна не збідніла на та

ланти*. Розорив нам ціілу 
гам у м олодіж них жанрів 
української музики. Він 
став виразником різнома
нітних стилів думання 

творчих колективів і осо
би с то с те й . А  д ля  пере

можців він став до рого
вказом на дальш і творчі 
звершення. О скільки ко
ж ен учасник конкурсу, д о 
брим  чи поганим він був, 
власним рівнем виконав
чої майстерності ф орм у
вав розуміння спеціалі
стів: що саме є найвищим 
рівнем музичної культу
ри авторських колективів 
на цей час.

Гран-прі «Ч ервоної ру
ти » жюрі одностайно при
судило  солісту театр у- 
студії «Н е  ж урись», коб
зарю В. Ж данкіну. Ж иттє
ве к р е до  Василя: ^Взає

мини з прир одо ю ». Навіть 
на фестивалі кожен день 
він не забував піти до  р іч - 
ки, чи постояти босоніж 
р парку чи в лісі. В такі 
хвилини він як чародій ве
д е  якийсь ніби внутрішній 
д іа л о г з невидимим співбе

сідником. Пильним, до б 
розичливим поглядом  ніби 
вдивляється в обличчя того, 
хто невидимим є д ля  нас. 
А л е  найголовініше те, що 
він пройнятий глибокою  
вірою. Він вірить в життя, 
у  пісню, і це, за його сло 
вами, освячує, оживляє йо
го голос.

С еред солістів ансамблю 
ж анру поп-музики перше 
місце не визначено. Д р уге  
розділили Т. Курчик (Д р о го 
бич), А. М иколайчук (Умань) 
та львівський ансамбль 
«М л и н », ансамбль «М а ль 
ви» (Львів), П. Д в о р - 
ський (Чернівці), Наші зем
ляки з Коломийщини, ан
сам бль «Заграва» посіли 
третє місце.

Кожен з цих колективів- 
виконавців по-своєму ро
зуміє пісню, як засіб 
виховання. Наприклад, А н 
др ій  М иколайчук. Він пра
цює вихователем дитсад
ка. А ле  цікавий тим. що 
глибоко розуміє необхід
ність надання дітям  мож
ливості саморозвитку. 

Своєрідною  є програма 
виступу ансамблю «Загра
ва». Вона побудована на 

і основі синтезу народних

м елодій з сучасними рит
мічними формами, і пока
зала, як мож)ма сприяти 

засвоєнню ф орм  мислен
ня. Поясню . М о ло дь  тан
цює п ід  сучасні ритми, на- 
.родні мотиви слів пгсні, 
які є виразником історії, 
дум , прагнень народу. То 
чому ж через популярні 
нині ритми музики, через 
слова пісні не вчити м олодь 
М ИСЛИТИ.

В цьом у ми вже підхо
дим о д о  стику рок і по п - 
музики. Проблем а у  їх 
поєднанні —  не наш вими
сел. Питання, як допомогти 
лю дям  зрозуміти українсь
кий рок, основною лінією 
пройш ло за дискусійними 
столами «Червоної р ути », 
їх  висновок: «р о к  —  це
музична публіцистика. Він 
необхідний, оскільки дуж е 
живучий і всепроникний. 
Том у поєднання модерних 
форм  в ритмах з україн
ською ідеєю є основним 
завданням української по
пулярної м узики».

У  жанрі рок-музики пер
ше місце зайняла «С е с 
тричка Віка». Вивчаючи ви
разне обличчя Віки п ід  час 

: виступу, я глибоко пере-

1-ІЙ?

щ

копався, що вона душ ею  
переживає на сцені те, що 
промовляють слова її п іс - . 
ні. На останній строф і при

співу «За тобою , М орозен
ку, вся Вкраїна плаче» ця 
цілком врівноважена і 
одночасно експресивна дів 
чина плакала. Сльози на 
її  очах —  це внутрішній 
крик душіі.

Д р уге  місце у цьому 
жанрі посіли «Брати Га- 
дю кіни» (Львів) і київська 
група «К ом у вниз». Треті 
призери —  «Зим овий сад» 
(Київ), «Незаймана зем ля» 
(Волинь).

«М и  не епігони» —  така 
назва однієї із рубрик 
«Вісника фестивалю » №  З, 
в якому поет Д . Павличко ■ 
відповідав на питання ко
респондента:

—  Кажуть, рок —  не 
українське мистецтво. А  

■ * к  як думаєте?

—  О ця  пісенна хвиля, 
яка йде у  вигляді рок- 
музикиї, і дуж е налякала 
багатьох, бо ми були не 
готові до  неї. Через те є 
виступи проти. Тлумачення, 
що вона чужа —  не вірні. 
Наша танцювальна, весіль
на музика дуж е ритмічна. 
Вона близька до  року. А  
ми не епігони. М и тільки 
розвиваємо і доповнюємо. 
Воювати з рок-музикою  — 4 
це відсталість, хуторянст

во.
А  ось доповнююча дум 

ка: «Соціальний рок тре
ба розвивати. Нас віду
чили індивідуально мис
лити. Всі мислять стадно, 
а соціальний рок привчає 
лю дей думати самостійно». 
Так відповів керівник «Н З »  
на питання: чи втрачає рок 
прихильників через свою 

соціальність.
Д о  цих слів можна

Гриш ук, П етро Вакалюк. 
Майже всі еони —  студен
ти музично-педагогічного 
факультету. І всіх їх з’є д 
нав ансамбль, любов До 
народної пісні.

—  Галино Ф е до р івн о , а 
щ о на фестивалі не сподо
балося!

—  Були деякі організа
ційні непорозуміння, деякі 
прорахунки, які, сподіваю 
ся, б удуть  у майбутньому 
виправлені. Наприклад, 
скрізь продавалися програ
мки і • вісники фестивалю 
«Червона рута ». Так про
грамки по карбованцю, а 
газети —  по ЗО копійок, 
значки —  по два карбо
ванці. Торгував ними коо
ператив. І оцей дух наживи 
на такоАу святі неприємно 
вражав. Не знаю, може так 
сталося, бо це вперше, не
ма досвіду, своїх традицій, 
і наступного разу буде  
інакше.

—  А  чого ще бракує ф е 
стивалю!

—  Думаю , треба якось 
з’ясувати питання зі спон
сорами. Бо одні колективи, 
як я вже сказала, мають 
своїх спонсорів і почувають 
себе зовсім інакше: отри
мують призи незалежно від 
того, чи вартують того, чи 
ні, але зі спонсором вони 
вже багаті. А  інші лиша
ються як сироти. Ц е  питан
ня треба обов’язково ви
рішити.

Було дещ о недопрацьо
вано і з боку нашого обко
му комсомолу. Ми не мали 
перед поїздкою  чіткої о р і
єнтації: що, де  і коли. О сь 
наприклад, б уло  відкриття 
меморіальної дошки В. Іва- 
сюку, а ми про це й  не 
знали, бо не мали навіть 
програмки. Тобто хотілося 
б, щоб у майбутньому нас 
орієнтували чіткіше.

—  А  чи маєте намір по
їхати на «Ч ервону р у ту »  ще 
раз!

—  О й , це так тяж ко, ви 
собі не уявляєте. Будь-яка 
поїздка не така відпові
дальна й складна, як кон-, 
курс, де  сидить чоловік 
двадцять жюрі і ти в пос
тійному напруженні. Чи 
поїдем о ще раз? Час пока
же. В усякому разі рукй не 
складаємо, працюємо далі, 
тим більш е, що нас чекають 
інші поїздки. Планується 
наш виступ у Москві на 
Всесоюзному студентсько
м у ф орум і. Словом , планів 
дуж е багато. Боюся про все 
говорити, щоб не зурочити.

—  Н у, то д і бажаємо вам 
ні пуху, ні пера!

Інтерв’к взяла
Н. Я С И Н С Ь К А .

лиш е додати, що будь-які 
■ засоби вираження' в музи

ці чи на естраді, які ф о р 
мують індивідуаль*4іет(. лю 
дини . • • ,

С е р е д  співців-виконавців 
авторської пісні перемож

цями стали Е. Драч (Ч е р 
каси), В. М орозов (Львів). 
А  його побратим по теат- 

р у -с ту д ії А , Панчишин,.. та 
Студентка М . Бурмака: —  
на другом у місці.

Голосом  національного 
відродж ення звучали на 
фестивалі слова пісні 
Е. Драча «Віддайте м ову». 
А  пісня на слова і музику 
львівського автора К. М о с- 
кальця про до лю  черні
вецьких дітей, виконаї-а 

В. М орозовим , —  це уособ
лення екологічної Пробле

ми всієї України. Виступ 
М . Бурмаки став чи не 
єдиним прикладом  того, 
як потрібно підходити до  
вибору пісенного репертуа
ру, і наскільки актуальни
ми залишаються твори ■ і 
невиправдано мало попу
ляризовані світочі укра- 
іїс ь к о ї поезії м инулого.

М узика і тексти пісень 
фестивалю  акумулювались 

в словах московського грстя 
і учасника диспуту «Черво
ної р ути » Л . Тисячного. Він 
оказав. що саме культурне 
зростання народу набли
жає його д о  того рівня, 
коли державою  б удуть  

керувати закони добра.
І. С У Л Я ТИ Ц Ь К И Й . 

Викладач психології ІФ Д П І.
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Наші студенти 
на Миколаївщині

У  вересні цього року 
на М иколеївщ ину прибув 
в е л и к і  загін студентів 
наш ого інституту д л я  ви
конання. сільськогосподар
ських р о б іт. Працю ю ть 
вони зараз у  радгоспах 

імені X X  з’ їз д у  КПРС (58 чо
ловік), імені 40-річчя Ж овт
ня (375 чоловік).

Оскільки згадані госпо- 
дарсгва спеціалізую ться 
іиа овочіевиа культурах, 
діапазон тр удо в о ї д ія ль 
ності студентів спрямову
ється саме на збирання 
їх урожаю , а також на 
підсобні роботи.

О чолю ю ть майбутніх пе
дагогів ветерани польо
вих робіт, можна сказати, 
справжні бакалаври у  цій 
спрарі: Ві А . Ш ін дле р ,

В. М . Бондаренко, В. М. 
Яковишин.

Н а перших порах тільки 
примхи погоди стримува
ли  наших студентів, їх  
трудовий ентузіазм. А  вже 
коли встановились погожі 
дні, наші майбутні педа
гоги показали, на що здат
ні. Звернемось д о  циф р: 

За І де ка ду зібрано по
м ідо р ів  235,5 тонни, перцю 

<—  29,5 тонн, кавуніів —  
51,6 тонни. М ож у сказати, 
щ о ці цифри значно пе
ревищ ую ть норм у. Най
більш е доклав д о  цього 

зусиль загін №  9 (керів
ник —  викладач В. М . У гр и - 
нюк), він займає перше 
місце у  змаганні. Д р у гу  

сходинку трудов ого  п ’єде
сталу пошани посіли сту

денти  із третього загону 
(викладач В. М . Турчин) і, 
відповідно, третю  —  дів
чата під ' керівництвом І. Я. 
Тимінського.

А л е  не тільки в тр уд і 
відзначилися студенти. Ство
рено 5 агітаційно-пропаган
дистських бригад. Основою  
програм є тема 50-річчя 
возз’єднання Західної У к 
раїни з Радянською Укра
їною  у  складі СРСР.

Н е обм инули увагою на
ші студенти місцевих ве
теранів війни, які потре
бую ть допом оги в госпо
дарстві. А л е  найбільш тіс
ні зв’язки у  майбутніх пе
дагогів з місцевою шко
лою . Ту т  вени активно 

підклю чились д о  навчаль
ного процесу. Постійно 
проводять зі школярами 
різні позаурочні заняття.

О сь так приблизно ви
глядаю ть наші робочі будні

- на М иколаївщ ині. Є , зви
чайно, й побутові тр у д 
нощі. І харчування не 
ідеальне. І місця ці для  
нас малознайомі. А л е  ми 
не сумуємо. Г, не зважаю
чи на згадані обставини, 
сподіваємось на тр удо в у 
перем огу.

О . Ш И Н К А Р УК. 
Комісар трудов ого  за
го ну ІФ Д П І.

П ід  такою назвою в газеті 
«Радянський п е да гог» за 
19 вересня цього року б у 
ло вміщено репліку сту
дентів фізико-математично- 
го ф акультету. Розумію 
стурбованість, з якою пи
сали вони цей матеріал, 
їхню занепокоєність заго
стренням екологічних про
блем , надто останнім ча
сом, їх щ ирі вболівання за 
збереження і' чистоту при
р одного  середовищ а, зо
крема на території нашого 
інституту. Все це, безпе
речно, не може залишити

І П ІС Л Я  В И С Т У П У  ГА З Е ТИ  1

«ХТО ВІДПОВІСТЬ ЗА ДЕРЕВА?»
байдужим читачів багатоти
ражки. І все ж, не запере
чуючи ем оції, хотілося б 
внести ясність з приводу 
порушених майбутніми вчи
телями питань. Тим  паче, 
як проректор по адміні
стративно-господарській ро
боті, маю до  них пряме 
відношення, і, гадаю, не 
менше, ніж авторів корес

понденції, мене також 
хвилюють тривоги сьогод
нішнього світу прир оди  і 
як громадянина, і як лю 
дини.

Насамперед треба зазна
чити, що з введенням в 
експлуатацію  новозбудова- 
ного корпусу д ля  навчання 
студентів гуманітарних дис
циплін останнім часом д о 

корінно змінюється облич
чя інститутської території 
—  сказати б, і географічно, 
й естетично. Цьом у сприяє 
розроблений інститутом і 
підтриманий відділами (з о - 
сібно архітектурним) не ли 
ше план забудови, а й 
оф орм лення території пе
дагогічного. Звісно, в 
такій ситуації, дбаючи про

Д о  уваги читачів —  схеми 
благоустрою  інститутської те 
риторії. Вгорі —  вигляд з вул. 
Пушкіна. Справа —  внутрішній 
двір . Внизу —  вигляд з вул. 
Шевченка.

Схеми виконав асистент ка
ф е др и  образотворчого мисте
цтва P. В. Д ІД И К .

збереження вже _ наявного 
озеленення, потрібно про
водити насадження нових 
видів дерев, квітів тощ о, 
що ми й намагаємося ро
бити. А  ті дерева, які ветхі 
(власне таким виявилося 
воно на вул. Шевченка) а б о  
з якихось причин «випада
л и »  з запланованого о ф о р 
млення, хоч як це не при
кро, ми змушені були  зрі
зати. Прим іром , на м ісці 
ясенів, про які йде мова 
у  кореспонденції, б уде  сто
яти стелла, на ф оні якої 
височітиме пам’ятник В. І» 
Леніну. Ц е  аж ніяк не озна
чає, що в згаданих місцях, 
території .зовсім не б уде  
дерев. Спостереж лива лю 
дина, мабуть, помітила, щ о  
побіля огорож і, яка, д о  
речі, аж ніяк не поруш ує 
цілісності естетичного о ф о 
рмлення території вузу, 
посаджено 110 кленів;^ в  
інших місцях —  зазеленіло 
106 ялинок, на клумбах 
розміщено сотні різнобарв
них квітів; раціонально роз
міщені піш охідні доріж ки, 
заасфальтовані чи виклав 
дені декоративною  плитг 
кою.

Якщо говорити прої пер
спективу зовнішнього офос 
рмлення всієї території 
інституту, то варто сказати, 
що з вул. Ш евченка вона! 
б уде  обрамлена рядом; 
20-ти сріблястих ялин, стіс
ни двох будинків, що при
лягають до  центрального* 
входу з боку вул. Пуш кіна, 

б удуть  викладені мозаїчною- 
плиткою , у скверику _ серед, 
зелені дерев і квітів (та
ким він принаймні уявля
ється проектантам непода
лік автобусної зупинки) має 
бути спорудж ено пам’ятник
В. С . Стеф анику, лю дині і 
видатному українському пи
сьменнику, чиє ім’я носить 
наш інститут... Д л я  здійс
нення задуманого укладено 
догов ір  з одним  із міських 
рем онтно-будівельних уп
равлінь. Кош торис цього 
до го в о р у складає 35 тисяч 
карбованців. Найближчим 
часом почнуться роботи, 
передбачені планом зага
льного оф орм лення інсти
тутської території. Загалом 
у них можуть взяти участь 
всі бажаючі, хто хоче ба
чити кращим й ошатнішим 
свій студентський дім , свою 
альма-матер. П р о  ці роботи 
адміністрація повідом ляти
ме широкий студентсько- 
викладацький загал через 
газету «Радянський педа
го г».

Б. ІВ А Н И Ц Ь К И Й .
П роректор по адміністра
тивно-господарській ро
боті.

О ГО Л О Ш Е Н Н Я

У  стінах нашого інститу
ту  продовж ує свою ро б о ту 
літературно-м истецька сту
д ія  «З а в’язь». Заняття від 
буватимуться щочетверга в 
приміщенні редакції бага
тотираж ної газети «Р адян
ський п е да гог» (централь
ний корпус, ауд. 209) о 18-й 
/одині.

О ГО Л О Ш Е Н Н Я

Якщо ви бажаєте завжди 
«5ути в гарній фізичній ф о р 
мі, мати гнучке і струнке 
гіло, відчути багатство та 
пластику рухів, а найголов
ніше —  брати участь у  за
хоплю ючих виставах,

вас запрошує театр пан- 
гоміми «Гр а н ь».

Репетиції проводяться ко
жного понеділка, середи й 
п’ятниці о  19 годині в при
міщенні актового за лу  пед
інституту.

Запрош ую ться всі бажа
ючії


